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Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 1. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konané dne 21. 3. 2016 v 17:00hod. 

jednací sál budovy, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 
Přítomni: Josef Kozel, Otakar Volejník, Jan Bareš, Mgr. Eva Bočková, Pavel Čejka, Ing. Zbyněk Čermák, Mgr. 

Vratislav Dočkal, František Dvořák, Ing. Aleš Jiroutek, Petr Kotora, MBA, Mgr. Petr Kuneš, Tereza 
Machová, PharmDr., Jiří Pošík, Jan Řehák, Ing. Zdeňka Sedláčková, Mgr. Stanislav Mráz, Mgr. Alena 
Stránská, Ing. Jaroslav Ulrich, Mgr. Marek Výborný  

Omluveni: Michal Pošík, Ondřej Sigmund  

Ověřovatelé: Jan Řehák, člen rady, Ing. Zdenka Sedláčková, členka zastupitelstva  

Zapsal:  Ing. Ivana Jankovská, tajemník  

Přizváni:     

 

Text zahájení: 

Pan starosta přivítal přítomné, informoval, že jednání bylo svoláno na základě plánu stanoveného Radou města dne 
16.12.2015. Dále uvedl informace o zveřejnění svolání jednání, které proběhlo tradičním způsobem - tedy od pátku 11.3., 
a to na úřední desce, elektronické úřední desce, výlepových plochách města, místním rozhlasem a na sociálních sítích. 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

2. Kontrola usnesení 

3. Zpráva o činnosti Rady města 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru zastupitelstva města 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru zastupitelstva města 

6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč 

7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 

8. OZV 1/2016 o místním poplatku ze psů 

9. OZV 2/2016 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

10. Žádost o dotaci MŠMT - rekonstrukce kotelny na zázemí fotbalového stadionu 

11. Cenová mapa pozemků města 

12. Odprodej části pozemku 2185/3 

13. Půjčky z Fondu rozvoje bydlení 

14. Rozpočtové třídění 

15. Dotační programy města 2016 

16. Jednací řád Zastupitelstva města 

17. Odebrání čestného občanství města 
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Bod Věc 

18. Diskuze 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1.  Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta informoval, že podklady zastupitelům byly premiérově poskytnuty prostřednictvím vzdáleného přístupu 
programu TED. Přítomno bylo 19 z 21 zastupitelů (omluveni ze zdravotních důvodů: p. Ondřej Sigmund a p. Michal 
Pošík), zastupitelstvo tak bylo usnášeníschopné. 
 
Pan starosta dále s odkazem na Jednací řád určil zapisovatelem zápisu tajemnici MěÚ Ing. Ivanu Jankovskou a navrhl 
za ověřovatele zápisu p. Jana Řeháka, Ing. Zdenku Sedláčkovou. Zastupitelé tento návrh jednomyslně schválili. 
 
Dále informoval o zápise z posledního jednání ZM, které se uskutečnilo 14.12.2015. Zápis byl v předepsaných 
termínech zpracován a řádně ověřen. Ověřovateli byli p. Michal a Jiří Pošíkovi. Zápis je zveřejněn a je dostupný  
v elektronickém archivu města na internetových stránkách a nebyly proti němu vzneseny žádné námitky. 
 
Následně pan starosta přednesl navržený program, tak jak byl zveřejněn a vyzval zastupitele k návrhům na doplnění. 
Pan Mgr. Výborný požádal o doplnění programu o bod "Odebrání čestného občanství". Ze strany zastupitelů nebyla 
vznesena žádná připomínka, pan starosta navrhl zařadit tento bod před diskusi - tedy jako bod č. 17 a vyzval 
zastupitele k hlasování o programu jednání s touto úpravou. Program jednání byl jednomyslně schválen. 

Usnesení č. Z/2016/001 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

1.  Zapisovatele zápisu: Ing. Ivana Jankovská 

přijato, pro:19 proti:0 zdržel:0 

2.  Ověřovatele zápisu: Jan Řehák, Ing. Zdeňka Sedláčková 

přijato, pro:19 proti:0 zdržel:0 

Přijato, pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

2.  Kontrola usnesení 

Předkladatel: Ing. Ivana Jankovská, tajemník 
 
Usnesení ZM č. 64/2015 (část 1.: prověřit možné sjednocení dodavatelů bankovních služeb pro všechny subjekty 
města s cílem získat výhodnější podmínky): vedoucí Odboru finančního a vedlejšího hospodářství Ing. Vítek přednesl 
zprávu o plnění tohoto úkolu. Uvedl, že vycházel z potřeb příspěvkových organizací odevzdávat hotovostní tržby a je 
vhodné proto mít bankovní ústav přímo v Heřmanově Městci. Kontaktoval tedy oba subjekty, které zde mají 
pobočky, Komerční banku a Českou spořitelnu a informoval o proběhlých jednáních. Ani jeden ústav nemá v základní 
nabídce skupinové řešení, podmínky lze řešit pouze individuálně. Všechny příspěvkové organizace kromě Domova 
pro seniory mají účet u ČS, proto první jednání proběhlo tam, bylo dohodnuto předat seznam příspěvkových 
organizací města včetně kontaktů regionálnímu zástupci a budou vypracovány individuální nabídky. V případě 
nespokojenosti bude oslovena Komerční banka, která je rovněž přístupna jednání, ředitel Domova pro seniory zde 
jednání absolvoval a úspora činí cca 50 % hodnoty původních poplatků. Může tak být příkladem pro ostatní 
příspěvkové organizace. Usnesení splněno. 
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Usnesení ZM č. 64/2015 (část 2.: sjednotit termíny kontrol příspěvkových organizací zřizovatelem a finančním 
výborem): předseda Finančního výboru p. Kotora MBA informoval o sjednocení termínů a vypracování 
harmonogramu. Usnesení splněno.  
 
Usnesení ZM č. 69/2015 (podepsání smlouvy o zřízení věcného břemene mezi obcí Vyžice a Heřmanův Městec): pan 
starosta informoval, že smlouva byla podepsána dne 17.12.2015. Usnesení splněno.  
 
Usnesení ZM č. 76/2015 (připravit aktualizaci Jednacího řádu ZM): pan starosta uvedl, že aktualizace je připravena a 
zařazena na toto jednání v bodě č. 16. Usnesení splněno. 
 
Zastupitelé vzali zprávy o plnění úkolů bez další rozpravy na vědomí. 

Usnesení č. Z/2016/002 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

předkládanou kontrolu usnesení a její plnění 

 

3.  Zpráva o činnosti Rady města 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta informoval o činnosti RM za období 3.12.2015 - 9.3.2016. Rada se sešla na 4 jednáních dle schváleného 
plánu (usnesení č. 519/2015) a to vždy se 100% účastí, s výjimkou prosincového jednání, kdy se nezúčastnil  
p. František Dvořák a to z pracovních důvodů. Z každého jednání je pořízen zápis včetně usnesení, který je zveřejněn 
na úředních deskách a výpis usnesení je publikován ve zpravodaji Leknín. Nejdůležitějšími body jednání směrem k 
jednání ZM bylo kromě běžné správy věcí veřejných projednání obecně závazných vyhlášek, Fond rozvoje bydlení, 
rozdělení dotací pro rok 2016 a žádost o dotaci na MŠMT. Informoval také, že od ledna 2016 využívá pro jednání RM 
software TED, který umožňuje dálkový přístup a do budoucna se připravuje jeho veřejná část pro možné seznámení s 
podklady veřejnosti. 
 
V následné rozpravě nad činností RM se p. Ing. Sedláčková pozastavila nad neschválením pronájmu synagogy pro 
Českobratrskou církev evangelickou, Mgr. Výborný ji podpořil (vyzdvihl historické pozadí činnosti církve), další 
výhrada padla k plánu investičních akcí, který nebyl podle názoru Mgr. Výborného projednán s veřejností i ZM. Pan 
starosta uvedl, že RM v případě církve evangelické projednávala žádost na výjimku z provozního řádu, nikoliv 
pronájem samotný. Synagoga je od 1.3.2016 provozně pod příspěvkovou organizací SPOKUL, RM tedy o pronájmech 
vůbec nerozhoduje. K investičním akcím uvedl, že RM stanovila harmonogram akcí běžného provozu města z řádně 
schváleného rozpočtu a to s výhledem do roku 2018 (opravy chodníků, místních komunikací, údržby osvětlení, atp.). 
Tento harmonogram a plán bude mít veřejnou podobu a bude umístěn na web města. Nejedná se investiční akce, 
které mají vlastní položky v rozpočtu a které vyžadují schvalování na půdě ZM. U nich bude postup stejný jako v 
minulosti, tedy vždy projednány a schvalovány na úrovni ZM. 
 
Dále Mgr. Výborný požádal o vysvětlení pozice architekta, zda se jedná o stálou pozici nebo jednorázový počin. Pan 
místostarosta odpověděl, že je záměr sjednotit koncepci rozvoje města s územním plánem a jedná se o 
jednorázovou akci, co se týká urbanistické a územní studie. Vytváření návrhů a postupů pro jednotlivé lokality se 
bude řídit touto urbanistickou územní studií, kde bude také architekt dlouhodobě spolupracovat. Mgr. Výborný 
konstatoval, že existují k této problematice dvě usnesení a každé zní trochu jinak.  
 
Dále se p. Výborný dotazoval na zpoplatnění prodeje vstupenek na akce pořádané místními spolky, když okolní 
města (Chrudim, Hlinsko, Skuteč) toto nezpoplatňují, zda je možné provizi odpustit. Pan starosta uvedl směrem k 
zastupitelům a veřejnosti, že již proběhla na toto téma debata a že se nebrání možnému opětovnému zařazení k 
projednání RM. Mgr. Kuneš vznesl dotaz, kde se předkladatel návrhu provize inspiroval. Pan místostarosta 
odpověděl, že v Pardubicích a Kutné Hoře.  
 
Ing. Čermák požádal o zdůvodnění slučování a rušení komisí rady. Pan starosta odpověděl, že zrušena byla pouze 
Komise stavební a investiční, protože nevykonávala činnost pravidelně a aktivně tak, jako ostatní komise. Zároveň 
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uvedl, že ostatní předsedové komisí byli vyzváni k možnému zapojení uvolněných členů ze zrušené komise do 
činnosti svých komisí (RM je případně následně dojmenuje).  
 
Ing. Jiroutek se dotázal, proč nejsou zváni všichni členové Komise koncepce a rozvoje města na jednání. Pan starosta 
odpověděl, že o této situaci je informován, vyzval komisi prostřednictvím předsedy a zapisovatelky komise, aby pro 
nejbližší jednání byli řádně pozváni všichni členové komise na jednání. Dále uvedl, že je připraven nejbližšího jednání 
se osobně zúčastnit a že vyzval i ostatní radní, aby na tomto jednání zvážili svou účast. 
 
Další rozprava nebyla, ZM vzalo zprávu z činnosti RM na vědomí. 

Usnesení č. Z/2016/003 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

zprávu o činnosti Rady města za období 3.12.2015 - 9.3.2016. 

 

4.  Zpráva o činnosti Finančního výboru zastupitelstva města 

Předkladatel: Petr Kotora, MBA 
 
Předseda Finančního výboru p. Kotora, MBA informoval o činnosti výboru a průběhu kontrol (účetnictví, další dvě 
nejsou dokončeny). FV doporučil zefektivnit vymáhání pohledávek. Zápisy z jednání a kontrol jsou k dispozici na 
webu města.  
 
Ing. Jiroutek se v rozpravě dotázal, proč je stále zaměstnána na MěÚ p. Pecková a zda jsou na to finanční prostředky. 
Paní tajemnice odpověděla, že p. Pecková připravuje podklady pro přezkoumání hospodaření města, neboť 
převážnou část roku byla správcem rozpočtu města, rovněž se podílela na stěhování archivu, její mise končí tento 
týden. Není zaměstnancem na plný pracovní úvazek, ale je zaměstnána na dohodu o provedení práce a finanční krytí 
je zajištěno. 
 
Další dotazy ke zprávě FV nebyly, zastupitelé vzali zprávu na vědomí. 

Usnesení č. Z/2016/004 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

předloženou zprávu o činnosti finančního výboru 

 

5.  Zpráva o činnosti Kontrolního výboru zastupitelstva města 

Předkladatel: Ing. Zdeňka Sedláčková 
 
Paní předsedkyně Ing. Sedláčková přednesla zprávu o činnosti Kontrolního výboru. V souladu s plánem proběhly 
kontroly plnění usnesení, znění obecně závazných vyhlášek, podaných připomínek, petic a stížností. Probíhá a dosud 
není dokončena kontrola veřejných zakázek na rekonstrukci WC v základní škole a v Bažantnici. 
 
K činnosti KV nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, zastupitelé vzali zprávu na vědomí. 

Usnesení č. Z/2016/005 

Předloženo bylo následující usnesení 
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Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

zprávu o činnosti kontrolního výboru 

 

6.  Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč 

Předkladatel: tajemník 
 
Paní předsedkyně Ing. Novotná přednesla osobně zprávu o činnosti. Připomněla proběhlé jednání za účasti zástupce 
ATC (seznámení s plánem akcí v areálu ATC), účast správce městských lesů Ing. Jedličky (kácení stromů na území, 
jednání přímo v terénu). Další náměty byly postoupeny p. místostarostovi (návrh na stanovení lesů zvláštního určení 
včetně možnosti získání dotace). Dále připomněla spolupráci s SDH Konopáč a plán činnosti pro nejbližší období.  
 
V rozpravě se p. Mgr. Výborný dotázal, zda město přijme krajinného architekta. PharmDr. Machová odpověděla, že 
nikoliv, bude to náplň pro práci architekta města. 
 
Další dotazy a připomínky na činnost OV Konopáč nebyly, zastupitelé vzali zprávu na vědomí. 

Usnesení č. Z/2016/006 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

zprávu o činnosti Osadního výboru pro Konopáč 

 

7.  Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 

Předkladatel: Lucie Aišmanová, předseda osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 
 
Paní předsedkyně Osadního výboru L. Aišmanová přednesla osobně zprávu o činnosti. Seznámila s odstoupením 
členů OV a se změnou obsazení osadního výboru v následujícím období, kdy odstoupí p. Pavel Tomiška. Pro příští 
jednání ZM bude připraven návrh na doplnění OV pro Chotěnice a Radlín. Dále informovala o dokončení oprav  
v klubovně, monitoringu prostředí s ohledem na šířící se zápachy a ocenila účast na jednání zástupce firmy Ecorec  
p. Františka Dvořáka, přípravě akce" Ukliďme Česko" a příprav oslav konce I. světové války u pomníku, který stojí  
na území Chotěnic. V závěru poděkovala za spolupráci panu starostovi a Odboru investic a údržby majetku města. 
 
V rozpravě nebylo připomínek ani dotazů, zastupitelé vzali zprávu na vědomí. 

Usnesení č. Z/2016/007 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

zprávu o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 

 

8.  OZV 1/2016 o místním poplatku ze psů 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta představil nové znění Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku ze psů. Ta byla na posledním 
jednání z programu na základě doporučení dozoru MV ČR stažena a po konzultacích je nyní předkládána. Jedná se o 
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precizaci znění s ohledem na novelu zákona o místních poplatcích. Jedinou změnou je začlenění osvobození pro psy - 
členy Záchranných brigád.  
 
V rozpravě Mgr. Výborný upozornil, že místní část Doubrava není ve vyhlášce zahrnuta. Pan starosta objasnil, že 
Doubrava není místní částí, ale podle registru ulic a místních částí je Doubrava považována za ulici. Pan starosta dále 
uvedl, že tato problematika byla rovněž předmětem jednání na Oddělení dozoru MV ČR. 
 
Další rozprava nebyla, zastupitelé znění vyhlášky přijali jednomyslně. 

Usnesení č. Z/2016/008 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2016 o místním poplatku ze psů. 

Přijato, pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

9.  OZV 2/2016 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta představil znění Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za užívání veřejného prostranství, která 
byla rovněž jako vyhláška o poplatku ze psů stažena na základě doporučení dozoru MV ČR z prosincového jednání 
ZM. Na základě konzultací byly vypuštěny pasáže, které jsou v působnosti živnostenského zákona a jejich 
implementace patří do nařízení obce vydávaných RM (tzv. Tržní řád). Uvedl dále, že Tržní řád je připraven a jeho 
aktualizace bude schvalována RM na jednání ve středu 23.3., pokud bude tato vyhláška dnes schválena a také 
informoval, že vyhláška nijak nemění principy ani ceny poplatků, pouze reaguje na novelizaci zákona o místních 
poplatcích. 
 
Mgr. Výborný upozornil na chybu v číslování odstavců u článku 5. Pan starosta poděkoval za upozornění a uvedl, že 
bude napravena v konečném vydání vyhlášky po schválení. 
 
Další rozpravy ani připomínek nebylo, zastupitelé schválili znění vyhlášky jednomyslně. 

Usnesení č. Z/2016/009 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2016 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství. 

Přijato, pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

10.  Žádost o dotaci MŠMT - rekonstrukce kotelny na zázemí fotbalového stadionu 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta uvedl důvod předložení tohoto materiálu, kdy je podání žádosti o dotaci na MŠMT podmíněno 
souhlasem zastupitelstva s touto žádostí. Konstatoval, že RM na základě projednávaných variant s možným dalším 
postupem stavby "Rekonstrukce kotelny na zázemí fotbalového stadionu", kde je již platné stavební povolení a v 
minulosti byla realizace začleněna do strategického plánu města (v roce 2008) se přiklání využít možných dotačních 
prostředků pro rekonstrukci kotelny. Využití vlastních prostředků města dosud v minulosti nebylo v rámci rozpočtu 
města dosaženo, byť se akce v minulosti objevovala v tzv. "zahvězdičkovaných" investicích rozpočtu. Na základě 
jednání s MŠMT je reálná šance na 50% financování ze strany státu. 
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V následné rozpravě se p. Kuneš dotázal na předpokládaný objem investice. Pan starosta odpověděl, že projektová 
cena je cca 10 milionů Kč a že tak podíl města by v případě přidělení dotace byl cca 5 milionů. Dále uvedl, že v 
případě schválení žádosti, bude na základě připomínek FK Jiskra projekt poupraven a je možné, že i finančně 
"zlevněn". Následná spoluúčast města by byla rovněž na zastupitelích, a to buď formou rozpočtové změny v tomto 
kalendářním roce, nebo začleněním do rozpočtu města na rok 2017. Vše dle výsledku vyhodnocení žádosti ze strany 
MŠMT. 
 
Ing. Jiroutek připomněl, že plán investičních akcí schválila RM, ale není veřejně k dispozici. Pan starosta vysvětlil, že 
tak jak řekl v reakci na zprávu o činnosti RM, zmiňovaný plán se týká běžného provozu města, tedy oprav chodníků, 
místních komunikací, údržby osvětlení, dětských hřišť atp. Investiční akce většího charakteru budou vždy 
předkládány samostatnou položkou a začleněním do rozpočtu města tak, jako je to zvykem a součástí aktuálního 
rozpočtu (viz. třeba střecha čp. 33 Medov atp.) 
 
Další rozprava nebyla, usnesení o podání žádosti bylo v hlasování zastupitelů schváleno. 
 
PRO - 16: Bareš, Mgr. Bočková, Mgr. Dočkal, Dvořák, Ing. Jiroutek, Kotora, MBA, Kozel, Machová, PharmDr., Mgr. 
Mráz, J. Pošík, Řehák, Ing. Sedláčková, Mgr. Stránská, Ing. Ulrich, Volejník, Mgr. Výborný 
PROTI - 0 
ZDRŽEL - 3: Čejka, Ing. Čermák, Mgr. Kuneš 

Usnesení č. Z/2016/010 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

podání žádosti o státní podporu sportu z programu 133510 MŠMT pro investiční záměr "Vybudování zázemí pro 
sportovní aktivity, Heřmanův Městec, parc.č.st. 1488". 

Přijato, pro: 16, proti: 0, zdržel se: 3, mimo místnost: 0 

 

11.  Cenová mapa pozemků města 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta uvedl, že RM projednala a doporučuje zastupitelům úpravu cenové mapy pozemků města o výši inflace 
roku 2015 tj. o 0,3%. Navýšení činí 1,- Kč, ve všech zónách a variantách (historické centrum, samotné město, místní 
části). V loňském roce se k navýšení cenové mapy nepřistoupilo, nyní je doporučení naopak cenovou mapu 
aktualizovat.  
 
V rozpravě se nikdo nepřihlásil, zastupitelé návrh na aktualizaci cenové mapy schválili jednomyslně. 

Usnesení č. Z/2016/011 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

navýšení Cenové mapy pozemků o inflaci za rok 2015 ve výši 0,3% 

I I .   u k l á d á  

1.  Bc. Kateřině Vohralíkové, Odbor finanční a vedlejšího hospodářství 

1.1.  zveřejnit navýšenou Cenovou mapu na úřední desce 

Termín: 31.3.2016 

Přijato, pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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12.  Odprodej části pozemku 2185/3 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta informoval o žádosti Ing. Jeřábka o odkup pozemku ve vlastnictví města. Zdůvodnil postoj RM a 
doporučení neodprodat předmětnou část pozemku, protože se na něm nachází vodní zdroj - studna. Rada města 
nechala posoudit stav studny a bylo shledáno, že studna je funkční a vhodná pro pozdější využití, RM i rozhodla o 
vyčištění studny v jarních měsících.  
 
V rozpravě Ing. Sedláčková vyslovila nesouhlas se stavem studny, pan starosta reagoval, že RM obdržela odborný 
posudek, který naopak stav studny jasně zdokumentoval a označil studnu jako funkční. Ing. Jiroutek požádal o zaslání 
posudku a fotodokumentace zastupitelům, což pan starosta přislíbil. 
 
Další rozprava nebyla, zastupitelé v následném hlasování rozhodli uvedenou část pozemku neodprodat. 
 
PRO - 14: Bareš, Mgr. Bočková, Ing. Čermák, Mgr. Dočkal, Dvořák, Kotora, MBA, Kozel, Mgr. Kuneš, Machová, 
PharmDr., Mgr. Mráz, J. Pošík, Řehák, Mgr. Stránská, Volejník,  
PROTI - 0 
ZDRŽEL - 5: Čejka, Ing. Jiroutek, Ing. Sedláčková, Ing. Ulrich, Mgr. Výborný 

Usnesení č. Z/2016/012 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

doporučení rady neodprodat část pozemku parcelní číslo 2185/3 o výměře cca 150 m2 v k. ú.  Heřmanův 
Městec panu Ing. Stanislavu Jeřábkovi 

 

I I .   u k l á d á  

1.  Bc. Kateřině Vohralíkové, Odbor finanční a vedlejšího hospodářství 

1.1.  informovat žadatele 

Termín: 31.3.2016 

Přijato, pro: 14, proti: 0, zdržel se: 5, mimo místnost: 0 

 

13.  Půjčky z Fondu rozvoje bydlení 

Předkladatel: Otakar Volejník, místostarosta 
 
Pan starosta předložil žádost p. Hubače a p. Cahy o poskytnutí půjčky z Fondu rozvoje bydlení, osvětlil důvody půjček 
a uvedl, že žádosti projednala RM, která je doporučila ke schválení.  
 
Do rozpravy se nikdo nepřihlásil, usnesení bylo přijato jednomyslně. 

Usnesení č. Z/2016/013 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

1.  poskytnutí půjčky z Fondu rozvoje bydlení ve výši 150.000,- Kč panu Pavlu Hubáčovi 

2.  poskytnutí půjčky z Fondu rozvoje bydlení ve výši 230.000,- Kč panu Miroslavu Cahovi 
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I I .   u k l á d á  

1.  Bc. Kateřině Vohralíkové, Odbor finanční a vedlejšího hospodářství 

1.1.  zajistit uzavření smlouvy o půjčce z FRB 

Termín: 4.4.2016 

Přijato, pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

14.  Rozpočtové třídění 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta představil návrh, aby správce rozpočtu (vedoucí Odboru finančního a vedlejšího hospodářství -  
Ing. Vítek) byl oprávněn provádět změny druhového třídění v rozpočtu města. Zdůraznil, že se nejedná o rozpočtové 
změny, jen změny třídění v rozpočtu beze změny účelu ani částky. Rada navrhuje, aby správce rozpočtu tyto změny 
mohl navrhovat, ale bylo vždy nezbytné schválení prostřednictvím RM. Uvedené opatření vzniklo na základě 
doporučení v rámci přezkumu hospodaření města.  
 
V rozpravě Ing. Sedláčková sdělila, že měla výhrady i k úpravě rozpočtu, tento návrh nepodpoří a žádá, aby 
rozpočtové změny projednával Finanční výbor a na jednání ZM byla předkládaná čtvrtletní sestava FIN. Ing. Jiroutek 
konstatoval, že členové ZM budou rádi informováni. Pan starosta zopakoval, že se nejedná o rozpočtová opatření  
v pravém slova smyslu, pouze druhové zatřídění beze změny účelu a částky a že v případě neschválení bude muset  
o těchto technických opatřeních vždy rozhodovat ZM. 
 
Další rozprava nebyla, v následném hlasování zastupitelé usnesení neschválili. 
 
PRO - 9: Bareš, Čejka, Dvořák, Kotora, MBA, Kozel, J. Pošík, Řehák, Ing. Ulrich, Volejník,  
PROTI - 5: Mgr. Dočkal, Ing. Čermák, Ing. Jiroutek, Mgr. Kuneš, Mgr. Mráz,  
ZDRŽEL - 5: Mgr. Bočková, PharmDr. Machová, Ing. Sedláčková, Mgr. Stránská, Mgr. Výborný, 

Usnesení č. Z/2016/014 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   z m o c ň u j e  

Radu města k provádění rozpočtových opatření z pohledu druhového zatřídění beze změny účelu a výše 
daného rozpočtového jednotlivého výdaje. 

Nepřijato, pro: 9, proti: 5, zdržel se: 5, mimo místnost: 0 

 

15.  Dotační programy města 2016 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta uvedl návrh na rozdělení dotací spolkům se sídlem na území města dle dotačního řízení pro rok 2016. 
Konstatoval, že bylo podáno 37 žádostí a jedna byla vyřazena pro chybějící náležitosti, které nebyly i přes výzvy 
doplněny. Dotace ve výši do 50.000,- Kč schválila RM dne 9.3.2016, dotace nad 50.000,- Kč jsou v kompetenci ZM. 
Celková výše přiznaných dotací je v souladu se schváleným rozpočtem města a činí 1,2 mil. Kč. Pan starosta vyzdvihl 
práci a poděkoval za spolupráci sekretariátu MěÚ a komisím rady, které byly do procesu dotačního řízení začleněny. 
 
V rozpravě vznesl dotaz Mgr. Kuneš: jak bylo zajištěno, aby nedošlo k souběhu výplaty z více dotačních okruhů na 
tutéž akci či činnost. Pan starosta odpověděl, že komise v procesu posuzování žádostí řádně spolupracovaly, 
posuzovaly všechny aspekty a v některých případech došlo k přesunu mezi dotačními okruhy.  
 
Mgr. Výborný upozornil, že v prezentované tabulce je zřejmě omylem dvakrát uvedena Husitská církev. Pan starosta 
sdělil, že již byl na toto upozorněn a uvedl, že v navrženém usnesení již je chyba odstraněna a součet zohledněn 
jednou položkou. 
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Další rozpravy nebylo, zastupitelé schválili usnesení jednomyslně. 

Usnesení č. Z/2016/015 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

Usnesení Rady města ze dne 9.3.2016 - schválení přidělení dotací do výše 50.000 Kč na žadatele z Dotačních 
programů města pro rok 2016 (dělení dle programů podpory je součástí přílohy usnesení) 

I I .   s c h v a l u j e  

přidělení dotace z Dotačních programů města pro rok 2016 v celkovém úhrnu ve prospěch spolků (dělení dle 
programů podpory je součástí přílohy usnesení): 

Římskokatolická farnost - děkanství H.M. - 55.000 Kč 

Pěvecký sbor Vlastislav H.M., z.s. - 96.000 Kč 

Spolek Heřmani Heřmanův Městec - 68.500 Kč 

Rodičovské centrum Radovánek, z.s. - 60.000 Kč 

Junák-český skaut, středisko Leknín H.M., z.s. - 77.500 Kč 

TJ Jiskra Heřmanův Městec, z.s. - 251.000 Kč 

SK Ježci Heřmanův Městec, z.s. - 147.300 Kč 

FK Jiskra Heřmanův Městec, z.s. - 172.600 Kč 

I I I .   u k l á d á  

1.  Ing. Miloslavu Vítkovi, vedoucí odboru finančního a vedlejšího hospodářství 

1.1.  zajistit uzavření Veřejnoprávních smluv se spolky, které obdržely dotaci, dle Zásad pro poskytování 
dotací z rozpočtu města Heřmanův Městec. 

Termín: 31.3.2016 

Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

16.  Jednací řád Zastupitelstva města 

Předkladatel: Josef Kozel, starosta 
 
Pan starosta s odkazem na usnesení Zastupitelstva města č.76/2015 ze dne 14.12.2015 předložil návrh na aktualizaci 
Jednacího řádu Zastupitelstva města. Hlavní změnou je schválená distribuce materiálů výhradně elektronickou 
cestou a aktualizace stávající legislativy - původní jednací platil od roku 2006. Upozornil, že principiálně se nic 
nemění, pouze se zavádí elektronická distribuce podkladů pro jednání.  
 
V rozpravě Mgr. Výborný upozornil na drobné chyby v textaci, které byly před  hlasování zaznamenány a v konečné 
textaci odstraněny. 
 
Další rozprava nebyla, zastupitelé nové znění Jednacího řádu schválili. 
 
PRO- 16: Bareš, Čejka, Ing. Čermák, Mgr. Dočkal, Dvořák, Kotora, MBA, Kozel, Mgr. Kuneš, Machová, PharmDr., Mgr. 
Mráz, J. Pošík, Řehák, Ing. Sedláčková, Ing. Ulrich, Volejník, Mgr. Výborný 
PROTI - 0 
ZDRŽEL - 3:  Mgr. Bočková, Ing. Jiroutek, Mgr. Stránská 

Usnesení č. Z/2016/016 

Předloženo bylo následující usnesení 
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Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

Jednací řád Zastupitelstva města Heřmanův Městec. 

Přijato, pro: 16, proti: 0, zdržel se: 3, mimo místnost: 0 

 

17.  Odebrání čestného občanství města 

Předkladatel: Mgr. Marek Výborný 
 
Mgr. Výborný navrhl odebrání čestného občanství města J.V. Stalinovi, které mu bylo uděleno dne 6.11.1947. 
 
Zastupitelé návrh bez další rozpravy jednomyslně schválili. 

Usnesení č. Z/2016/017 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   s c h v a l u j e  

odebrání čestného občanství J.V. Stalinovi 

Přijato, pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

18.  Diskuze 

Předkladatel:  
 
V úvodu diskuze paní tajemnice předložila ke schválení návrh usnesení, kterým ZM jmenuje s účinností od 1.4.2016 
velitelem městské policie p. Romana Charváta, který vzešel z výběrového řízení. Přiblížila průběh výběrového řízení, 
stručný životopis p. Romana Charváta a doporučení výběrové komise. Omluvila jeho neúčast na jednání pracovními 
povinnostmi ve stávajícím zaměstnání a osvětlila, že jmenování velitele je v pravomoci ZM nikoliv RM. 
 
Bez další diskuze bylo hlasováno o návrhu usnesení, které bylo zastupiteli přijato. 
 
PRO - 13: Bareš, Ing. Čermák, Mgr. Dočkal, Dvořák, Kotora, MBA, Kozel, Mgr. Kuneš, Machová, PharmDr., J. Pošík, 
Ing. Sedláčková, Ing. Ulrich, Volejník, Mgr. Výborný 
PROTI - 0 
ZDRŽEL - 6:  Čejka, Mgr. Bočková, Ing. Jiroutek, Mgr. Mráz, Mgr. Stránská, Řehák 
 
Přijato, pro: 13, proti:0, zdržel se: 6, mimo místnost:0 
 
 
Pan Dziedzinský vznesl dotaz, zda vybraní městští strážníci jsou občané našeho města. Pan starosta odpověděl, že  
velitel je z Přelouče, jeden strážník je z Heřmanova Městce, druhý z obce Lány.  
 
Ing. Jiroutek se dotázal na stavební úpravy v sokolovně v prostoru restaurace. Odpověděl vedoucí Odboru investic a 
údržby majetku města p. Jožák: stavební úpravy nebudou hrazeny z rozpočtu města, RM neschválila financování  
z městského rozpočtu. Je věcí nájemce, zda navrhne realizaci úprav z vlastních prostředků.  
 
Ing. Jiroutek dále poznamenal, že v sokolovně má sídlo SPOKUL HM p.o. a dotázal se, proč jsou umisťovány plakáty 
na akce v sokolovně na stromy na příjezdu do města. Pan Jožák odpověděl, že v sobotu probíhal v sokolovně koncert 
skupiny TURBO, ale pořádala jej soukromá osoba, prostor jí byl pronajat, plakáty byly vyvěšeny pořadatelem a 
pracovníci technické skupiny města je na jeho pokyn odstraňovali tak, jako i v případech v minulosti. Pořadatel byl 
upozorněn, že takto propagace nemá probíhat a že v budoucnu v případě opakujících se nerespektování mu prostory 
nebudou pronajaty. 
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Další připomínka Ing. Jiroutka se týkala přeplněných kontejnerů v Jiráskově ulici po koncertě a povinnosti města je 
zabezpečit kontejnery prioritně občanům a ne pořadatelům koncertu.  
 
Další dotaz Ing. Jiroutka se týkal opravené budovy čp. 6 na náměstí Míru (střecha opravena v roce 2015) a zvýšeného  
výskytu holubů. Za Odbor investic a údržby majetku města reagoval Bc. Chytil s tím, že je aktuálně po termínu  
pro odchyt a že se i nadále s jeho obnovou počítá, jakmile to bude termínově možné. Pan Jožák doplnil, že odbor 
nemá žádnou informaci o přemnožení holubů, nicméně podnět prověří.  
 
Pan Dziedzinskyj konstatoval, že kvalita a vypovídací schopnost zápisů z jednání se zlepšila, za což poděkoval, neboť 
byl v minulosti kritikem. Následně se zeptal, kdy bude SPOKUL spravovat fotbalový stadion a areál Ježkovka. Starosta 
odpověděl, že SPOKUL HM p.o. přebírá nyní do zápůjčky majetky města a fotbalový stadion je na pozemku města jen 
částečně, hokejbalový je na pozemku města celý, ale vybavením je výhradně v majetku klubu. Souhlasil, že  
v budoucnu obě sportoviště mohou být úvahou pro zcelení pod křídla SPOKUL rovněž.  
 
Další připomínka p. Dziedzinského směřovala k cenám pronájmu prostor v Multifunkčním centru, které byly známy 
až po 15.2.2016, ale termín pro podání žádosti o granty byl již 31.1.2016 a spolky s nájmem nepočítaly při 
sestavování žádostí o dotace. Divadelníci mají platit cca 1.000,- Kč/měsíc, což je příliš. Pan starosta odpověděl, že 
město i on osobně podporuje činnost spolků a tento pohled je zkreslený, neboť požadovaná výše nájmu zahrnuje 
pouze hodnotu režie tj. úklidu a energií za odpovídající plochy kanceláří a skladů, spolky mají následně zdarma  
k dispozici i sály a společné prostory. Město rovněž umožnilo využít adresy Multifunkčního centra pro sídla spolků  
v případě zápisu do rejstříku spolků. Pan Dziedzinskyj doplnil, že nájem tvoří 1/3 dotace a když se zprovozní půdní 
prostory, nájem se zvýší z důvodu provedených úprav. Pan starosta odpověděl, že on je přesvědčen o opaku, protože 
s vyšším počtem nájemců klesnou režijní náklady a že RM deklaruje zájem neuplatňovat nájem, ale podíl na režijních 
nákladech s provozem budovy tj. investice do další rekonstrukce se v ceníku neprojeví.  
 
Mgr. Kuneš konstatoval, že neexistuje studie sportovišť města a měla by vznikat „odspoda“. Pan starosta reagoval, že 
studie existuje, byla dokončena zpracovatelem na přelomu února a března a bude postoupena komisím, které se  
na vzniku a definitivní podobě studie podílely. Mgr. Výborný rozporoval, že komise pro výchovu a vzdělávání nikoliv. 
Pan starosta osvětlil, že do procesu tvorby studie byly přizvány Komise sportovní, Komise koncepce a rozvoje města 
a Komise stavební a investiční. 
 
Mgr. Kuneš nastolil téma akce „Dny pro rodinu“, kdo se bude účastnit, musí žádat o povolení a spolky si musí sami 
zajistit prostory, byť tato akce je uvedena jako akce města. Na jeho připomínky reagoval garant určený RM p. Kotora 
MBA, který sdělil, že město je koordinátor nikoliv organizátor. Každý spolek se musí dohodnout s majitelem prostoru 
a oznámit konání akce dle platných předpisů vydaných městem. Rada města může tento postup zjednodušit a město 
jako majitel může odsouhlasit pronájem městských prostor pro tuto akci hromadně, spolky však musí podat 
oznámení o konání akce v souladu s platnou Obecně závaznou vyhláškou. Ing. Jiroutek spolu s Mgr. Kunešem 
konstatovali, že město se chlubí, ale pracovat musí spolky. Pan Kotora, MBA reagoval, že město vyslyšelo spolky, 
které akci pořádali v minulosti a začlenilo podporu přímo do rozpočtu města, dále doplnil, že byly osloveny ty spolky, 
které žádaly o přidělení dotací, neboť je p. Kotora považuje za aktivní spolky působící na území města. Mgr. Stránská 
se dotázala, zda musí žádat SOKOL, když pořádá atletické závody - odpověď zněla, že musí ohlásit akci v souladu s 
vyhláškou a samozřejmě požádat o pronájem veřejných prostor v Bažantnici, tak jak to činí všichni, kdo jakoukoliv 
akci na území města ve veřejných prostranstvích pořádají. Zopakoval, že se nebrání tomu, aby byla do RM 
předložena tato žádost jedna souhrnně, což bude předmětem dalšího jednání se spolky. 
 
Pan Kuneš upozornil, že zřizovací listina příspěvkové organizace SPOKUL HM není zveřejněna na webu města.  
 
Pan Tomiška se dotázal, jak bude město řešit problematiku dopravy a vandalismu ve městě. Odpověděl p. starosta, 
že k silnici I/17 je po několika jednání s krajem i ŘSD zpracována bezpečnostní studie v úseku Nový Dvůr - Průhon, má 
ji k dispozici Komise dopravní a veřejného pořádku. Výsledky studie a některá opatření se zavázalo provést ŘSD a to 
buď samo či ve spolupráci s městem (obnova značení, osvětlení přechodů, červené dobržďovací pásy před přechody, 
ostrůvky na náměstí). Stanovisko ŘSD na požadavek zřízení okružní křižovatky v Novém Dvoře je negativní, 
respektive technicky realizovatelné, ale nikoliv prioritní, neboť křižovatka z pohledu nehodovosti není „životu 
nebezpečná“ a tudíž není prioritou ŘSD. Pan Tomiška doplnil, že chybí měření rychlosti ve městě a dotázal se, zda to 
bude provádět Městská policie. Pan starosta odpověděl kladně, měření rychlosti bude dělat Městská policie, stejně 
tak jako kontrolu dodržování obecně závazných vyhlášek, prevenci a další úkony.  
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Pan Tomiška doplnil, že se v lokalitě za Sportovní halou ubytovali bezdomovci. Pan starosta odpověděl, že těmto 
občanům se za aktivní spolupráce státní policie a pracovnic Sociálního odboru podařilo zajistit nezbytné osobní 
dokumenty a náhradní ubytování v ubytovně v Chrudimi. Nyní probíhá úklid v prostorách, kde se nacházeli.  
 
K dalšímu tématu p. Tomišky - vandalismu dospívajících a školní mládeže a drobných prohřešků uvedl starosta, že 
řeší dosud jen státní policie, nemá však na to však dostatek lidských zdrojů a toto bude rovněž předmětem činnosti 
Městské policie.  
 
Další dotaz z pléna se vrátil k posudku na studnu v prostoru ulice Hálkova (bod 12 programu jednání) a zda bude 
tento posudek k dispozici veřejnosti, kolik bude stát zprovoznění studny a zda se to vyplatí pro účely údržby hřiště. 
Pan starosta odpověděl, že posudek bude zveřejněn, investičně se jedná v řádu tisíců a že se primárně jedná o 
obnovu funkčnosti vodního zdroje města, nikoli výlučně motiv pro hřiště, které v letošním roce projde rekonstrukcí.  
 
Mgr. Výborný poděkoval za snahu a odpovědi panu starostovi a konstatoval, že mu chyběla aktivita členů 
zastupitelstva po jeho pravici. 
 
Další příspěvek do diskuse nepadl, pan starosta diskusi ukončil. 

Usnesení č. Z/2016/018 

Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I .   j m e n u j e  

pana Romana Charváta ode dne 1.4.2016 do funkce velitele Městské policie Heřmanův Městec. 

přijato, pro:13 proti:0 zdržel:6 

I I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

proběhlou diskuzi a příspěvky diskutujících 

Přijato, pro: 13, proti: 0, zdržel se: 6, mimo místnost: 0 

 

 

 

Na závěr pan starosta poděkoval všem za účast a uvedl, že dle plánu by mělo nejbližší jednání ZM proběhnout dne 
20.6.2016, nebude-li to situace vyžadovat jinak. Následně jednání ZM v čase 19:22 hod ukončil. 

 

 

                                      

 

 

 

 

Ověřovatelé:                                 Jan Řehák                                                    Ing. Zdenka Sedláčková 

Josef Kozel, starosta 
 

 

Otakar Volejník, místostarosta 
 
 


